
VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,

chtěl bych se s Vámi podělit o dojmy z prvních měsíců 

působení ve funkci starosty.

Byly to měsíce nelehké, protože jsem se musel seznámit 

s mnoha dokumenty na obecním úřadě. Jistě všichni víte, že 

k 1.1.2003 došlo k velkým změnám ve státní správě. Byly 

zrušeny okresní úřady a jejich kompetence byly rozděleny. To 

přineslo mnohá nová jednání, zjišťování, kdo má co na starosti 

a zajišťování nových kontaktů. Také všechny školy musely přejít 

na tzv. právní subjektivitu a to s sebou přineslo mnoho admini-

strativních úkonů a organizačních změn také pro naši školu 

a školku.

 V uplynulém období proběhla 3 zasedání zastupitelstva. Jed-

nání byla velmi dlouhá, zejména díky množství problémů, které 

jsme museli vyřešit.Byl projednáván i rozpočet obce na rok 2003. 

V této souvislosti mě napadá, a při sestavování rozpočtu jsem na 

to myslel, že každý z Vás občanů má své představy o tom, jak by 

se měly obecní peníze investovat. I já sám bych chtěl mít v obci 

perfektní cesty, chodníky, opravený kulturní dům, školu, dětské 

hřiště, opravené kulturní památky, zajištěné bydlení pro důchod-

ce a potřebné. Mohl bych pokračovat tímto výčtem a popsat dvě 

strany papíru. Jistě chápete, že uskutečnit vše najednou a vyhovět 

všem není možné. Rozpočet obce je omezený, proto jsme museli 

velmi zvažovat, kam budeme letos investovat peníze. V tomto 

roce plánujeme vyčlenění určité části rozpočtu na opravy budov 

v majetku obce, které jsou ve špatném stavu ( bytovky, škola, 

kulturní dům, obecní úřad, hláska u zámku atd.). Rozhodli jsme 

se investovat i do oprav některých komunikací a vybudování 

vodovodů. Přesné členění rozpočtu bude zveřejněno. 

Uvědomuji si, že před námi stojí i řešení dlouhodobějších 

problémů, které trápí naši obec. Patří k nim problémy s kamiony, 

prostitucí a v neposlední řadě i problémy v oblasti životního pro-

středí. V některém z dalších zpravodajů bude jistě prostor se 

k nim vrátit. 

 Rád bych nyní Vám všem popřál aby Vás  nepostihla chřip-

ková epidemie a abyste měli s prvními jarními paprsky dost sil 

a elánu začít s pracemi na zahrádkách a s přípravou na 

Velikonoční svátky. Přeji Vám, aby to byly svátky duchovní 

a radostné.

Starosta obce

Ing. Martin Pinkas

Chotěbuzské

zrcadlo

Čtvrtletník naší obce
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OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE �

Nově narozený občánek :

v lednu 2003 : Jiří Koňařik Přejeme mu mnoho zdraví, 

rodičovské lásky a tvářičky plné 

dětského smíchu.

Jubilanti : 

v lednu oslavili :

MORAWIECOVÁ Bronislava – 70 let

KUBACZKA Adolf – 75 let

v únoru :

LAMACZOVÁ Marie – 75 let

KALETA Josef – 80 let

v březnu oslaví :

SZUŠCIKOVÁ Barbora – 85 let

STENCHLÁ Aloisie – 85 let

PONCZA Karel – 70 let

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví, hodně štěstí

 a do dalších let mnoho životního optimismu.

Ing. Martin Pinkas - starosta obce

JUDr. Jan Fiedor - místostarosta obce, pověřen jednáním ve věcech na úseku životního 

prostředí, komunikací, obrany, ochrany a hasičů

Úřední dny :

pondělí 8 – 12 13 – 17

středa 8 – 12 13 – 17

Provoz informačního centra : 

pondělí 15 – 19 hod

středa 16 – 20 hod

pátek 16 – 20 hod

Multimediální pracoviště pro děti  pondělí 15 – 18  hod.

Telefon: 558 733 131

Fax: 558 733 132

IČO: 673 391 58

E-mail: chotebuz@volny.cz

Internetové stránky: www.chotebuz.cz

Bankovní spojení: GE Capital Bank a. s., Č. Těšín, 

č.ú.: 5000120-734/0600

Obecní úřad Chotěbuz,

Chotěbuzská 250

735 61 Chotěbuz

�



Chotěbuzské zrcadlo Ročník 6, číslo 1

3

SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU V ROCE 2003

Vážení občané,

upozorňujeme Vás na ceny svozu komunálního odpadu v roce 2003.

Cena svozu : 1 x týdně činí 1700,- + 30,- Kč / rok 

1 x za dva týdny činí   900,- + 30,- Kč / rok 

plastový  pytel  110 l s logem firmy Pežga 60,- Kč / ks

Odvoz odpadu je účtován za každé pololetí 

zvlášť, tedy ve dvou splátkách. Občané mohou 

platit odvoz odpadu již nyní, a to přímo na 

obecním úřadě. Zaplatí-li občan první splátku do 

konce měsíce dubna na OÚ, bude mu účtováno 

pouze 1700,- Kč (popř. 900,- Kč dle frekvence 

vývozu) a po tomto termínu mu bude zaslána 

poukázka na částku 1730,- Kč popř. 930,- Kč. 

Těchto 30 korun  kryje náklady spojené 

s distribucí a manipulací se složenkami.

Oznamujeme vám, že dne 4.2. 2003 na svém 

3. zasedání Zastupitelstva obce Chotěbuz bylo 

schváleno uzavření smlouvy s firmou EKO.KOM 

na zajištění zpětného odběru a na recyklaci odpa-

dů.

Firma EKO-KOM provádí podle zákona zpětný 

odběr recyklovaného odpadu, za firmy které vy-

rábějí výrobky a které mají povinnost likvidovat 

obaly z těchto výrobků. 

Před nějakou dobou už o této spolupráci obec 

uvažovala, ale byl ještě zaveden systém velkých 

plastových popelnic na určených stanovištích, 

kdy bylo tříděného odpadu málo a častokrát se 

stávalo, že byl míchaný. 

Obec v loňském roce vytřídila cca 4,3 t plastů, 

9 t skla a 3,6 t papíru. Při zapojení do systému 

společnosti EKO-KOM by toto množství zname-

nalo pro obec zisk cca 28.000,- Kč.

Tyto peníze by se ale musely použít pouze na 

odpadní hospodářství.

Proto vás všechny vyzýváme k separaci odpa-

du, protože čím víc tříděného odpadu nasbíráme, 

tím větší finanční částku za ně obdržíme do roz-

počtu obce.

Připomínáme termíny svozů tříděného odpadu :

Pokud jste pytle na tříděný odpad v minulosti 

nedostali nebo je máte zničené – můžete si 

vyzvednout nové na obecním úřadě.

Jako opatření proti černým skládkám jsou 

v obci k dispozici 2 velkoobjemové kontejnery, 

do kterých můžete odvážet přiměřené množství 

odpadu, který nelze uložit do  popelnice. Umí-

stění  jednoho kontejneru je stabilně u kulturního 

domu, druhý kontejner je umisťován střídavě 

v Podoboře – u bývalého mlýna a u brány zámku 

v Chotěbuzi. Pokud bude mít občan zájem o od-

voz většího množství odpadu např. sutin ze 

stavby, atd., může si sám objednat celý kontejner 

S politováním oznamujeme 

úmrtí v prosinci 2002 :

Lucie Zielinová

Helena Čmielová

úmrtí v lednu 2003 : 

Anna Holajnová

Emilie Heindrichová

Anna Szyroká

 Projevujeme všem blízkým upřímnou soustrast.

-SU-

� 

Každý  1. čtvrtek v měsíci : plasty 

 2. čtvrtek v měsíci : papír 

 3. čtvrtek v měsíci : sklo 



Chotěbuzské zrcadlo  Ročník 6, číslo 1 

 

4 

až k domu na tel. 558 746 353 u firmy Pežga, 

samozřejmě za finanční poplatek. 

Předběžně byly stanoveny termíny pro svoz 

nebezpečného odpadu na : 

 

 

 

 

Podrobnější rozpisy míst a přesného času bude 

vyvěšen na úředních deskách. 

Pro připomenutí - co rozumíme pod pojmem 

nebezpečný odpad : 

- Staré ledničky, staré televize, autobaterie, 

plechovky se starou barvou, lepidlem nebo 

pryskyřicí. 

- Použitý olej (nalít do plastových lahví 

a uzavřít ), zářivky a ostatní odpad s obsa-

hem rtuti, fotochemikálie. 

- Detergenty, odmašťovací přípravky, pneu-

matiky. 

 

 

Zastupitelstvo obce Chotěbuz působí v tomto složení : 

 

Bojko Miloš  

Bojková Marie  

Branny Edvard Ing. -radní, předseda stavebního výboru 

Casadio Manfred  

Fiedor Jan JUDr. -místostarosta obce  

Hajduková Eva -předsedkyně kulturní komise 

Harok Stanislav -předseda kontrolního výboru 

Konieczná Leona -předsedkyně finančního výboru 

Konieczny Ota 

Martynek Vladislav -radní, předseda výboru pro 

   národnostní menšiny 

Michel Jan -radní 

Mrozek Bronislav Ing. 

Pinkas Martin Ing. -starosta obce 

Szonowski Pavel 

Walek Milan 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

31. května 2003 

  6. září 2003 

 

Finanční výbor ve složení : 

Předseda: Konieczná Leona 

Členové: Wowerková Ludmila 

  Michel Jan 

  Vojtylka Jiří Ing.  

  Cieslarová Marcela Ing. 

 

Kontrolní výbor ve složení : 

Předseda: Harok Stanislav 

Členové: Walek Milan 

  Branny Jan Ing. 

  Bojko Miloš 

  Szonowski Pavel 

 

�

Výbor pro národnostní menšiny 

ve složení : 

Předseda:  Martynek Vladislav 

Členové: Bojková Marie 

  Karabová Viera 

  Kajfoszová Janina 

  Niedoba Vladislav 

� 

Stavební výbor ve složení : 

Předseda: Branny Edvard Ing. 

Členové: Ochodek Ludvík 

  Putniorz Karel 

  Smelik Jaroslav 

  Szturc Jan Ing.  

  Melichar Jaroslav 

  Mrozek Bronislav Ing. 

 

� 

Kulturní, sociální a sportovní 

komise ve složení: 

Předseda: Hajduková Eva 

Členové: Bušfyová Blanka 

Branna Anna 

  Broda František 

  Zacharová Monika 

  Krausová Blanka 

  Zotyková Eva 

Tothová Šárka 

�
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U S N E S E N Í 

z 2. zasedání Zastupitelstva obce Chotěbuz č. 2/2002 

ze dne 17. 12. 2002 

 

 

Zastupitelstvo obce Chotěbuz : 

  

schvaluje 

tyto navrhované termíny zastu-

pitelstev v roce 2003: 

4. února, 25. března, 13. května, 24. 

června, 2. září, 14. října, 25. 

listopadu, 16. prosince 

 

 schvaluje 

funkci místostarosty jako neu-

volněnou 

 

 schvaluje 

odměnu neuvolněnému místo-

starostovi ve výši 11 500,- Kč 

 

 schvaluje 

předání kompetencí místostarostovi 

v oblasti: životního prostředí, dopra-

vy, komunikací, civilní obrany 

a ochrany, hasičů. 

 

 schvaluje 

provizorní rozpočet na rok 2003, 

v tomto znění: 

výdaje za 1. čtvrtletí nepřekročí 

3/12 schváleného rozpočtu na rok 

2002, 

výdaje určené pro nově vzniklý 

právní subjekt Základní školu od 1. 1. 

2003 budou v max. výši 3/12 součtů 

nákladů MŠ, ZŠ a JMŠ schváleného 

rozpočtu roku 2002 a výdaje spojené 

s provozem bytových domů č. p. 269 

a 270 do výše 100 000,- Kč za 1. 

čtvrtletí 2003. 

 schvaluje 

po provedení úprav zřizovací listinu 

Místní knihovny v Chotěbuzi včetně 

knihovního řádu a ceníku poplatků 

a služeb, organizační složky obce 

a její evidenci na Ministerstvu kultury 

 

 schvaluje  

provedení projektové dokumentace 

pro rekonstrukci Základní školy 

v Chotěbuzi firmou Delta Třinec dle 

varianty č. 2 tj. původní zadání + re-

konstrukce střechy a stropu 2. NP 

s přípravou na budoucí využití 

podkroví 

 

 pověřuje 

starostu obce podpisem smlouvy na 

provedení energetického auditu pro 

Základní školu obce Chotěbuz 

a přípravou smlouvy na rekonstrukci 

ZŠ. 

 

 schvaluje  

prodej 40 ks akcií Severo-

moravských vodovodů a kanalizací 

Ostrava ISIN: CS0009031166 firmě 

 PRO AQUA s. r. o.,  Karviná - 

Fryštát 

 

 schvaluje 

prodloužení smlouvy s firmou 

PROTEP corporation, s. r. o., Třinec 

na dodávku tepla a provozování 

kotelny v bytových domech č. p. 269 

a 270 do  

30. 6. 2003 dodatkem ke smlouvě. 

 

 schvaluje  

vícepráce při plynofikaci KD II. 

etapy firmou HEGAS   s. r. o. Třinec 

 

 schvaluje 

vícepráce při opravě ul. Severní 

firmou STRABAG a. s. Ostrava 
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 schvaluje 

přičlenění pozemku p. č. 779/1 k. 

ú. Zpupná Lhota k honebnímu spo-

lečenství Český Těšín – Dolní Žukov  

 

 schvaluje 

bezúplatný převod pozemků p. č. 

658/1, 828 v k. ú. Chotěbuz a po-

zemku  

p. č. 505 v k. ú. Zpupná Lhota do 

vlastnictví obce z Pozemkového 

fondu ČR 

 

 pověřuje 

JUDr. Fiedora k zastupování obce 

při jednání s Pozemkovým fondem 

ČR, dne 18. 12. 2002 

 

 schvaluje 

bezúplatný převod objektu ul. Na 

Skalce č. p. 90 do majetku obce 

Chotěbuz od Celního úřadu 

 

 

 souhlasí 

se vzdáním se předkupního práva k 

1/4 nemovitosti dle výpisu z kata-

strálního úřadu Karviná LV č. 85 ve 

prospěch p. Burého Stanislava  

 

 schvaluje 

smlouvu o provozování vodo-

hospodářského zařízení včetně 

dodatku mezi obcí a Severomo-

ravskými vodovody a kanalizacemi 

Ostrava a. s. 

 

 schvaluje 

přijetí daru tj. pozemků p. č. 199 

a 200 v k. ú. Chotěbuz. Dar věnuje pí. 

Buzková Helena. 

 

potvrzuje 

Mgr. Jiřinu Rechtoríkovou ve funkci 

ředitelky Základní školy Chotěbuz, 

okres Karviná, příspěvkové orga-

nizace, která vznikne k 1. 1. 2003 

 

 

 

U S N E S E N Í 

ze 3. zasedání Zastupitelstva obce Chotěbuz  

 ze dne 4.2. 2003 

 

 

Zastupitelstvo obce Chotěbuz : 

 

schvaluje  

jednací řád zastupitelstva a výborů 

obce - dle předloženého návrhu. 

 

bere na vědomí 

počet obyvatel k 1.1. 2003 ve výši 

1038 obyvatel. 

 

 schvaluje 

uzavření smlouvy na údržbu 

veřejného osvětlení s firmou CASEL 

CZ Co. s.r.o. na rok 2003 

s požadavkem, aby firma předložila 

harmonogram revizí do 15.3. 2003. 

 

 

 

 

 schvaluje 

uzavření smlouvy s firmou EKO-

KOM o zajištění zpětného odběru 

a o recyklaci odpadu z obalů 

 

schvaluje 

smlouvu pro zajištění dopravní 

obslužnosti s firmou BUS-Slezsko.  

 

schvaluje 

smlouvu pro zajištění dopravní 

obslužnosti s firmou KULA za 

podmínky, že platnost smlouvy bude 

časově omezená do  31.3. 2003. 
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schvaluje 

podpis smlouvy s firmou Delta 

Třinec na projekt rekonstrukce 

základní školy. 

 

schvaluje  

zařadit  vodovodní řády na ul. 

Zemědělská a Kyšinec do plánu 

investic na rok 2004. 

 

schvaluje 

odměny od února 2003 - členům 

rady ve výši 505,- Kč měsíčně 

- zastupitelům ve výši 170,- Kč 

měsíčně 

 

- předsedovi výboru ve výši 505,- 

Kč za měsíc, kdy se zasedání výboru 

uskutečnilo 

 

 pověřuje 

stavební výbor, aby zjistil stav 

objektů obce a případně dodal návrhy 

do rozpočtu. 

 

schvaluje 

návrh vyhlášky o příspěvku na 

částečnou úhradu neinvestičních 

nákladů mateřských škol, školních 

družin a školních klubů. 

 

 

 

U S N E S E N Í 

ze 4. zasedání Zastupitelstva obce Chotěbuz  

v mimořádném termínu, 

 ze dne 13.2.2003 

 

 

Zastupitelstvo obce Chotěbuz : 

 

schvaluje 

dodatek č. 1 ke zřizovací listině 

příspěvkové organizace Základní 

škola Chotěbuz, okres Karviná.  

 

 schvaluje 

příkazní smlouvu mezi obcí 

Chotěbuz a Základní školou Chotě-

buz, okres Karviná. 

 

schvaluje  

vyplacení odměn zastupitelům, 

radním a předsedům komisí a vý-

borů, schválených usnesením č. 

13/3/2003 za období únor – listopad 

2003 v prosincovém výplatním 

termínu 

 

 

 

 

pověřuje 

ředitelku ZŠ Mgr. Jiřinu Rechtorí-

kovou, aby předložila na zastupitel-

stvu, konaném  13.5. 2003, rozpočet 

Základní školy Chotěbuz na rok 2003. 

 

 bere na vědomí 

předložený návrh rozpočtu obce, 

který bude předložen občanům dle 

zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. 

 

bere na vědomí  

usnesení rad obce Chotěbuz. 

 

 schvaluje 

zřízení nezávislé tříčlenné redakční 

rady pro obecní zpravodaj a obsazení 

této rady bude odsouhlaseno na 

příštím zastupitelstvu 25.3. 2003 

 

 

Pozn. Plné znění usnesení (které je vždy zveřejněno ve vývěskách do 1 týdne po zasedání), včetně 

zápisu jsou k dispozici k nahlédnutí na obecním úřadě. 
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INTERNETOVÉ 

CENTRUM 

 

Všem příznivcům počítačů a internetu 

oznamujeme, že internetové centrum je 

i nadále v provozu v obvyklých hodinách. 

Bohužel, z organizačních důvodů musel 

být jeden počítač dočasně přemístěn pro 

potřeby školy. Po schválení rozpočtu obce 

bude zakoupen další počítač a v in-

ternetovém centru budou pro občany 

k dispozici opět dvě stanoviště. 

 

 

Provoz IC :   

Po  15.00 – 19.00 hod 

  

St, Pá  16.00 –  20.00 hod 

starosta 

 

OBECNÍ PLES 

 

Dne 18.1.2003 se v našem 

kulturním domě uskutečnil 

1. obecní ples. K tanci hrála 

skupina LADY M. Díky ště-

drosti sponzorů byla připravena  

mimořádně bohatá tombola. 

Podle ohlasu účastníků byla 

akce velmi zdařilá, i když se 

jednalo o první obecní ples, 

který ještě nemá tradici. 

Finanční výtěžek z obecního 

plesu bychom chtěli použít na 

spolufinancování dalších kul-

turních akcí, např. dětského 

dne. 

Chtěl bych tímto poděkovat 

všem sponzorům a v neposlední 

řadě všem, kteří se zapojili do 

příprav a organizace plesu. 

Velice si jejich pomoci vážím 

a děkuji za ni. 

Pro ty kterým se akce líbila i 

pro ty, kteří letos nemohli 

přijít, mám dobrou zprávu:  

již nyní jsme zahájili přípravy 

na obecní ples v roce 2004! 

starosta  

 

VÁNOČNÍ KONCERT 

 

Dne 21.12.2002 se uskutečnil již 

tradiční Vánoční koncert manželů 

Bubíkových a jejich přátel. 

Všichni občané, kteří přišli, jistě 

potvrdí, že jejich koncert je mimořádným 

zážitkem. Výběr skladeb je přizpůsoben 

předvánoční atmosféře, zní koledy, vážná 

hudba i mluvené slovo. Letos bylo 

vystoupení doplněno hlasy dívčího sboru, 

a jejich písně jistě zapůsobily na všechny 

přítomné. Doufám, že příští rok pozveme 

manžele Bubíkovy opět a do sálu budeme 

muset přinést ještě více židlí, než dosud.  

starosta 

 

� 
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K N I H O V N A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MLÁDÍ JE KRÁSNÉ, ALE CO PAK ? 

Vážení spoluobčané, 

na obecní úřad se obracejí občané naši obce 

s dotazy, zda vedení obce uvažuje zřídit domov 

se sociální péči, popřípadě zda vlastní domov 

důchodců. Po vyhodnocení složení obyvatel obce 

se jeví nutnost do budoucna toto zařízení zřídit. 

Naši občané jsou sice hmotně zajištěni (důchody, 

vlastní rodinné domky a pod.). Přesto zejména ti 

dříve narození mají obavy, co a jak bude až 

onemocní, ulehnou apod. Někteří naši občané si 

již dříve podali žádosti o umístění do domovů 

důchodců. Tyto žádosti byly vedeny na Okresním 

úřadě v Karviné, dnes po zrušení okresních úřadů 

jsou evidované na Krajském úřadě v Ostravě 

a žadatelé jsou rozmisťováni dle volných kapacit 

po celém Severomoravském kraji. Zřízení a pro-

voz domova důchodců, popřípadě domu s pečo-

vatelskou službou, je finančně dosti náročné. Jen 

pro informaci – jedno lůžko v novém domově 

důchodců v Českém Těšíně u nemocnice stojí 

pacienta 6.500,- Kč měsíčně a obec doplácí cca 

50.000,- Kč ročně, jako doplatek.  

Prostory pro zřízení domova s pečovatelskou 

službou by v naši obci byly. 

Po drobných úpravách by 

mohly sloužit k danému 

účelu.  

Vážení, pokud se rozhod-

nete a požádáte obec o umí-

stění v domově s pečovatel-

skou službou, popřípadě domově důchodců, bude 

vedení obce dle počtu podaných žádostí problém 

řešit. S důvěrou se obracejte na vedení obce. 

Písemné žádosti ať zašlou i ti, kteří si již o umí-

stění v předmětných zařízeních požádali. Obec 

k dnešnímu dni nevedla evidenci o umístění 

v předmětných zařízeních. Městský úřad 

v Českém Těšíně naše občany neeviduje a odka-

zuje je na Krajský úřad v Ostravě. 

JUDr. Jan Fiedor 

místostarosta obce  

Jak pracovala knihovna v loňském roce ? 

Předkládám několik statistických údajů, které 

knihovna shromažďuje a které vypovídají o čin-

nosti knihovny.  

v r. 2002 s porovnáním v r. 2001 

 r. 2002 r. 2001 

Výpůjčky celkem 5406 6388 

z toho polské 1018 841 

 

Čtenářů registrovaných 82 76 

z toho  polských 14 16 

 

Návštěvníků knihovny 751 793 

z toho polských 134 124 

 

Stav knižního fondu k  

31.12. 2002 4940 4803 

z toho polských 1079 1145 

 

Přírůstek knižního fondu 173 211 

z toho polský 0 3 

 

Úbytek knižního fondu 177 74 

z toho polský 31 69 

 

Knižní novinky v letošním roce ještě nejsou, 

ale časopisy dochází pravidelně. Pro informaci 

připomenu tituly, které knihovna odebírá : 

 

ABC, Burda, PC Magazín, Receptář, 100 + 

1, Auto-Motor-Sport, Dívka, Dům a zahrada, 

Fit stal, Lidé a Země, Naše nejmilejší zvířata, 

Pěkné bydlení, Popcorn, TOP magazín pro 

dívky, KUTIL – udělej si sám, Zdraví, 

Zahrádkář a řada dalších titulů, které knihovna 

získává zdarma jako reklamní od VaR v Č. 

Budějovicích. 

 

Multimediální pracoviště pro děti je 

přístupné každé pondělí od 15 – 18 hod. Jsou 

zde k dispozici následující  CD-ROM : 

Encyklopedie vesmíru 

Křížem krážem staletími 

Hejbejte se kosti moje 

Staň se světošlápkem  

Zábavná čeština 

Ve stopách stavitelů paláců a chrámů 

Konstruktér kreslených filmů: Noví brémští 

Jana Fajkusová 

Místní knihovna Chotěbuz 

�

� 

� 
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BUDU U VRAT ZA 5 VTEŘIN A TY? 

 

 

 

Vážení, 

dovolte, abych upozornil na některé 

nedostatky, které byly zjištěny zejména na 

úseku chovu a držení hospodářských zvířat, 

obzvlášť na chov psů. 

Chov hospodářských zvířat nesmí být 

v rozporu se zákonem č. 87/1987, o vete-

rinární péči, ve znění pozdějších předpisů 

a nařízení. Dále zákon č. 246/1992 Sb., na 

ochranu zvířat proti týrání, ve znění 

pozdějších novel nařízení a vyhlášek. 

Bylo zjištěno, že v obci jsou chováni psi, 

aniž jsou na obci evidováni. Většina psů, 

zejména větších plemen, není dostatečně 

chovatelem zajištěna. Psi volně pobíhají po 

obci a ohrožují občany, zejména pak děti.  

 

Dovolte, abych upozornil na povinnosti 

chovatelů psů : 

- především je nejdůležitější, aby 

chovem psa nebyl ohrožen život, zdraví 

a majetek druhých osob     

- předcházení občansko-právním 

sporům (zdržet se všeho, čím by se nad míru 

přiměřenou poměrům obtěžovali ostatní 

občany) 

- důsledně dodržovat zdravotní, 

hygienické a veterinární předpisy, včetně 

povinného očkování zvířete 

- o zvířata pečovat tak, aby nedo-

cházelo k jejich týrání 

- odstranit nečistotu způsobenou 

psem na veřejném prostranství 

 

Je zakázáno volné pobíhání zvířat – psů, 

zejména větších plemen po veřejných 

prostranstvích a společných prostorech 

(hřiště, prostory kolem školy, školky apod.). 

Chovatel psa staršího 6-ti měsíců je 

povinen psa přihlásit na obecním úřadě 

a psa opatřit evidenční známkou.  

Zajistit imunitu psa povinným očkováním 

proti vzteklině. 

Psa, který poranil člověka dát neprodleně 

vyšetřit veterinářem a zajistit zraněnému 

potvrzení o prohlídce psa a jeho očkování. 

Na veřejných prostranstvích a společných 

prostorách vodit psa na vodítku a zabezpečit 

tak, aby neohrožoval bezpečnost občanů. 

Zabezpečit, aby pes neznečisťoval veřejná 

prostranství (chodníky, trávníky, apod.). 

Opatřit vstup na pozemky, zahrady apod., 

kde se pes volně pohybuje, viditelnou 

a zřetelnou výstrahou  (pozor pes !). 

Porušení jednotlivých zákonů a vyhlášek 

podléhá sankcím ve smyslu zákona 

č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění 

pozdějších předpisů a novel. 

Věřím, že chovatelé psů si toto upozornění 

vezmou za své a psy si řádně zaevidují, 

zajistí a přeočkují, čímž předejdou pří-

padným nepříjemnostem, popřípadě mimo-

řádným událostem a tragédiím, o kterých se 

často dozvídáme z médií. 

Děkuji za pochopení. 

JUDr. Jan Fiedor 

místostarosta obce

 

  

 

 

 

OZNÁMENÍ O VSTUPECH NA HŘBITOVY 

 

vstup  za účelem oprav či jiných rekonstrukcí hrobů, atd. 

hlaste  p. Stiastnému !!! 

na tel. 558 740 185  nebo  602 933 812 

popř. na Obecní úřad Chotěbuz. 

Na úřadě si můžete zároveň zapůjčit klíče od brány hřbitova. 

� 

 

�

����������������� 

 ���������� 

��������� 

 ����� 

��� 
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PŘÍSPĚVKY ORGANIZACÍ A INSTITUCÍ 

 

INFORMACE REFERÁTU CIZINECKÉ A POHRANIČNÍ POLICIE 

 

Dnem 1. Ledna 2003 nabyl účinnosti nový 

zákon č. 216/2002 Sb, o ochraně státních hranic 

dle kterého postupuje služba cizinecké policie 

a pohraniční policie. 

Zákon upravuje: - ochranu státních hranic 

České republiky proti jejich nedovolenému 

překračování, 

- oprávnění Policie České republiky při zajiš-

ťování ochrany hranic, 

- správní delikty na úseku ochrany hranic. 

Ochrana hranic se provádí na hraničních 

přechodech a mimo hraniční přechody. Tento 

zákon stanovuje také oprávnění policistů při 

zajišťování ochrany státních hranic na hraničním 

přechodu, nebo v jejich blízkosti ( což je do 

vzdálenosti 5 km od hranic). Policista např. může 

každou osobu vyzvat k prokázání totožnosti, 

provést prohlídku osoby, zavazadel a dopravního 

prostředku, nebo vstupovat na soukromé po-

zemky a to i bez součinnosti s vlastníkem nebo 

oprávněným uživatelem, je-li to nezbytně nutné 

k plnění úkolů souvisejících s ochranou hranic 

a hrozí-li nebezpečí z prodlení. 

Při pronásledování osoby podezřelé ze spáchání 

trestního činu nebo přestupku souvisejícího 

s ochranou státních hranic je policista oprávněn 

vstupovat a vyjíždět na soukromý pozemek či 

provést prohlídku dopravního prostředku až do 

vzdálenosti 25 km od hranic. 

Je nutné zdůraznit, že občané obce Chotěbuz se 

nemusejí obávat nějakých policejních „ razií “, 

tento článek jim slouží zejména jako informace 

o tom, že cizinecká a pohraniční policie má od 

1.ledna 2003 zákonnou normu, na jejíž základě je 

možno zajistit kvalitní ochranu státní hranice 

a tím i jejich bezpečí.  

mjr. Ing. Čížek Václav, vedoucí Referátu 

cizinecké a pohraniční policie Chotěbuz 

 

ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA INFORMUJE 

 

V lednu 2003 proběhl zápis do první třídy ZŠ. 

Bylo přijato jedenáct dětí. Zároveň probíhá do 

konce dubna 2003 zápis do MŠ. Důrazně žádáme 

rodiče, kteří mají zájem umístit dítě do MŠ ve 

školním roce 2003/2004, aby tak učinili co 

možná nejdříve. 

Zatím jsou řádně přihlášeny tyto děti: Gabriela 

Serafinová, Kateřina Koniaříková,  Adam Nikeľ 

a Viktor Rzyman. 

Již nyní je pro školní rok 2003/2004 přihlášeno 

20 dětí. Je třeba nahlásit i děti, které budou 

navštěvovat MŠ pouze pět dní v měsíci. 

V dubnu pořádá Unie rodičů spolu s ZŠ a MŠ 

jezdecké odpoledne pro děti z obce Chotěbuz. 

Bližší informace budou ve vývěskách. 

Dne 11. 5. 2003 zve ZŠ, MŠ a Unie rodičů 

všechny maminky a babičky v obci Chotěbuz na 

oslavy Dne matky do SKS Chotěbuz v 15:00 

hodin. Bude připraven program i občerstvení. 

Eva Hajduková

 

ČINNOST SDH CHOTĚBUZ V OBDOBÍ ŘÍJEN 2002 - ÚNOR 2003 

 

 5.10. Proveden úklid hasičské zbrojnice.  

12.10. Uspořádali jsme pro členy sboru 

závěrečné cvičení. 

 2.11. Provedena údržba a příprava 

hasičské techniky na zimní období. 

 8.11. Proběhlo školení vedoucích 

mládeže a  instruktorů na okresním  

sdružení hasičů v Karviné - Hranicích. 

19.11. V Marklovicích se konala 1.část hry 

“Plamen” pro mladé hasiče. Náš sbor měl 

zastoupení  v mladší a starší kategorii, 

soutěžili v disciplínách:  

- všestranný  závod  -  trať v délce pro 

mladší 2 km a pro starší 3 km, na trati je 6 

stanovišť  (střelba ze vzduchovky, základy 

topografie, uzlování, základy první 

pomoci, požární ochrana, překonání 

překážky po vodorovném laně). 
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- štafeta dvojic -  disciplína, v níž velitel 

+ 4 členové družstva se snaží  v co 

nejkratším čase oběhnout metu, rozvinout 

hadici, připojit ji na hydrant, a poté ji opět 

svinout do kotouče. 

Soutěž bude vyhodnocena  až po ukončení 

2. části hry “Plamen”, která se uskuteční 

18.5.2003 v Českém Těšíně. 

30.11. Proběhlo školení řidičů. 

 6.12. Na Mikuláše připravila naše 

instruktorka pro mladé hasiče návštěvu  

kina v Českém Těšíně.  

14.12. Uskutečnila se výroční valná 

hromada všech členů sboru. 

Činnost SDH Chotěbuz v období leden 

- únor 2003 

Od poloviny ledna se připravovala naše 

starší mládež na halovou soutěž v 

hasičských disciplínách. Neoficiální 

mistrovství republiky v halové soutěži 

mladých hasičů se konalo dne 22.2.2003 

v Havířově, v hale Slavie. Soutěžilo se ve 

dvou kategoriích, mladší (6 - 10 let) 

a starší (11 - 15 let). Soutěže se zúčastnilo 

celkem 66 druž-

stev z České, Slo-

venské  a Polské 

republiky, z toho 

bylo 20 družstev 

mladších a 46 

družstev starších, 

my jsme měli zas-

toupení pouze 

v kategorii star-

ších. SHD Cho-

těbuz reprezento-

vali: Pavel Kra-

moliš ( velitel 

družstva ), Jan 

Navrátil, Andrea 

Kavická, Marké-ta 

Smeliková, Ma-

rek Henzler. Viz. 

foto. 

Disciplíny a vý-

sledky našeho družstva byly následující: 

• štafeta dvojic - čas 76,60 s, 39. místo  

• štafeta uzlů -  čas 51,28 s, 33. místo 

• štafeta 4x40 m -  čas 42,34 s, 29. 

místo 

Celkově se naše družstvo umístilo na 41. 

místě.  

Dne 22.2.2003 jsme společně se 

sousedním sborem hasičů SDH Zpupná 

Lhota-Podobora uspořádali tradiční 

hasičský ples v místním kulturním a spo-

lečenském domě v naší obci. Plesu se 

zúčastnilo více jak 300 hostů, včetně 

zástupců hasičů z Polské republiky. Na 

plese bylo vystoupení profesionálních 

tanečníků, kteří předvedli  společenské 

a latinskoamerické tance. Vystoupení bylo 

odměněno bouřlivým aplausem při-

hlížejících hostů. O půlnoci se tradičně 

losovala tombola, která byla letos nadmíru 

bohatá. O tom, že se celá akce vydařila, 

svědčí i fakt, že řada hostů se bavila až do 

brzkých ranních hodin.  

Oba dva sbory hasičů děkují všem, kteří 

se podíleli na naší celoročně připravované 

akci. Děkujeme rovněž sponzorům, kteří 

věnovali ceny do tomboly.  

 

Těšíme se, až se opět  všichni setkáme za 

rok na hasičském plese v Chotěbuzi. 

-papeto-
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TROCHA HISTORIE, JAK TO BÝVALO A NENÍ 

 

Naše obec má hezkou pohlednici 

ze současnosti s leteckým pohledem 

na Zpupnou Lhotu a dalšími 5 

obrázky. Tuto snad viděl každý, 

když ne ve skutečnosti, tak aspoň v 

Chotěbuzském zrcadle. 

Pro kroniku se podařilo získat 

kopii starého pohledu „ Pozdrav ze 

Zpupné Lhoty u Těšína “. Na 

obrázku vlevo je hospoda u pana 

Sniegonie (dnes dům pana Bordoně 

a …) u celnice. 

Zajímavý je pravý obrázek „ 

Ziegelfabrik“. Mnozí lidé, hlavně 

mladší, možná neví odkud pochází 

pojmenování částí naší obce 

„ cihelna “. Podle pamětníků tu 

kdysi byla „ Ziegelfabrik “ (cihelna). 

Těžila se zde celina a vyráběly cihly. 

Pohlednice byla odeslána před 60 

léty, dne 13.12.1942, ale byla 

vytištěna dříve. Cihelna vyhořela v 

době před 2. Světovou válkou. 

Jsem ráda, že se pro kroniku 

podařilo získat něco z minulosti. 

 

Obracím se s prosbou na občany 

Chotěbuze, kteří mají nějaké 

zajímavé články, nebo fotografie z 

minulosti obce, aby je zapůjčili 

k ofocení ( na Obecním úřadu ) pro 

kroniku. 

 

Kronikářka
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Z DZIAŁALNOŚCI MIEJSCOWEGO 

KOŁA PZKO KOCOBĘDZ 

Nasze koło PZKO Kocobędz pod koniec roku 

2OO2 i na początku roku 2OO3 zorganizowało parę 

imprez ,o  których  chcieliśmy Was  poinformować. 

W październiku  urządziliśmy pieczenie placków. 

Dla dzieci były przygotowane gry i zabawy.  

Dorosłych bardzo zainteresowała prelekcja szefa 

kadry polskich skoczków narciarskim pana Siderka, 

który bardzo ciekawie mówił o swej pracy ze 

sportowcami , między  innymi i z Adamem 

Małyszem. 

W grudniu zarząd  na swoim zebraniu ocenił  

działalność Koła w roku  2OO2 oraz  omówił  dalszą 

pracę w roku przyszłym. 

 

W styczniu odbył się  tradycyjny Bal PZKO, który 

organizują wspólnie obydwa Koła PZKO w gminie. 

 Na balu bawiono się do rana , do tańca 

przygrywała orkiestra  Rivieras, młodzi mogli 

skorzystać z muzyki dyskotekowej. Był program 

kulturalny, bogata tombola, kwiaty, smaczna 

kuchnia i dobry humor. 

Nasi najmłodsi bawili się w lutym na swoim balu, 

który również tradycyjnie urządzamy wspólnie 

z kołem PZKO Ligota. Pan Pindór przygrywał do 

tańca nie tylko dzieciom, ale tańczyli również 

rodzice i dziadkowie. 

Zarząd pamiętał  też o członkach, którzy 

obchodzili  życiowe jubileusze, odwiedzając ich 

z życzeniami i skromnym upominkiem. 

W naszej świetlicy odbywają się nie tylko 

zebrania. Korzystają z niej również nasi członkowie 

i obywatele gminy , urządzając w niej rodzinne 

uroczystości. Gospodarzem świetlicy jest pani 

Danuta Wacławik. Wszyscy chętni mogą zwrócić się 

do niej w sprawie wynajmu świetlicy i warunków, 

które są bardzo dogodne dla wszystkich. 

Oczywiście świetlica wymaga ciągłej troski. Na 

bieżąco dopełniamy wyposażenie kuchni. Latem 

zeszłego roku polakierowaliśmy okna, w tym roku 

chcemy położyć nową wykładzinę podłogową 

i wyremontować dach, o ile oczywiście pozwolą na 

to nasze skromne środki finansowe. 

Na koniec chcielibyśmy podziękować  naszym 

członkom i sympatykom za pomoc i udział 

w imprezach. Tych, którzy jeszcze nie skorzystali 

serdecznie zapraszamy na następne.     

Zarząd MK PZKO Kocobędz 

 

ČINNOST SBORU DOBROVOLNÝCH 

HASIČŮ ZPUPNÁ LHOTA – 

PODOBORA 

ZA LEDEN A ÚNOR 2003 

Činnost našeho sboru v těchto dvou zimních 

měsících se vyvíjela dle plánu práce. Kromě bě-

žných prohlídek a oprav požární techniky v po-

žární zbrojnici se naše činnost hlavně zaměřovala 

na přípravu Hasičského plesu, který jsme zor-

ganizovali se sousedním sborem Chotěbuz dne 

22.2. 2003. 

Proto bych chtěla touto cestou poděkovat všem 

členům a přátelům, kteří nám pomohli úspěšně 

zvládnout tuto náročnou akci. 

Výbor SDH Zpupná Lhota-Podobora a Chotěbuz 

rovně srdečně děkují všem sponzorům, kteří svými 

hodnotnými dary obohatili naši tombolu na tomto 

Hasičském plese. Jedná se o tyto firmy : 

 

Fa Casel 

Fa Sklenářství – Č.T. 

Fa Cammi – p. Michejda 

AutokosmetikaČ.T. – p. Morcinková 

Fa Finidr 

Fa Autobazar „Martin“ – Č.T. 

Fa DD Buzková – Kohutková 

Marko- Styl 

Cukrárna KUMAX – Č.T. 

Kino Centrál – p. Hladká 

Fa Servis chlazení Č.T. – p. R. Morcinek 

Řeznictví Č.T. – p. M. Bury 

Těšínská slévárna – p- R. Szewczyk 

Řeznictví – p. Santarius 

Fa Imont – p. Balon  

Potraviny RELA – p.R. Lazničková 

Fa Baci – Chotěbuz  

Potraviny – p. Harok 

Autodoprava – p. Šamaj 

Potraviny p. Hanzelka – Podobora 

Restaurace GABRA – p. Ranoszová 

Ing. Vojtylková – Podobora 

přítel hasičů – Vl. Morcinek 

p. Krausová – členka 

 

Ještě jednou všem děkujeme. 

V těchto měsících jsme rovněž navštívili i naše 

jubilanty a to p. Růženu Szonovskou a p. Jiřího 

Kabota a popřáli jim pevné zdraví aspoň do sta let. 

Zapsala jednatelka hasičů. 
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PŘÍSPĚVKY OBČANŮ � 

Obsahy č lánků se nemusí shodovat s názorem vydavatele 

časopisu a nebyly s lohově ani  gramat icky upravovány.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PENÍZE  –  JAK  S NIMI  VYJÍT 

 

Toto dilema si většinou řeší rodiny samy. Ten, 

kdo chce spolehlivě zajistit sám sebe a také 

všechny členy své rodiny v různých životních 

situacích ( nečekaná nemoc, úraz, odchod do 

důchodu, zajištění studia dětem, věno, atd. ), mi 

dá za pravdu, že to zrovna není jednoduché. 

Je zapotřebí získat informace o solidnosti 

finančních ústavů, aby své peníze nespojil s upa-

dající bankou, fondem či pojišťovnou. Ještě více 

informací je třeba získat o jednotlivých 

produktech finančního trhu, pro posouzení 

výhodnosti pro konkrétní situaci. To všechno 

vyžaduje mnoho úsilí a času. Je proto přirozené, 

že stále více využívá služeb finančních makléřů 

( poradců ), kteří jsou průběžně informováni 

o všech změnách a novinkách finančního trhu. 

Jsou školeni jak na základě finanční analýzy 

prováděné přímo v domácnosti pomoci klientovi 

při splnění jeho potřeb, snů a přání. Klient bývá 

často překvapen, jak správným načasováním, 

prozkoumáním priorit,…atd. Lze často kladně 

vyřešit už  zdánlivě nevyřešitelný problém. Klient 

také ušetří spoustu času tím, že veškerý servis 

makléř provede u něj doma. Není třeba nikam 

chodit něco podepisovat, shánět tiskopisy, slo-

ženky, … atp. Zároveň je mu makléř k dispozici, 

když se u něj, nebo v jeho rodině vyskytnou 

nějaké změny, které vyžadují v dohodnutých  

smlouvách něco doplnit, změnit či zrušit. 

Finanční makléř je vázán mlčenlivostí, vždy 

postupuje podle etických a právních norem 

a vždy v zájmu klienta. 

Služby makléře jsou prozatím bezplatné a je-

dinou odměnou, kterou mu klient může nabídnout 

je doporučení jeho služeb svým přátelům a zná-

mým. 

Alois Nowak 

VÁŽENÝ PANE STAROSTO! 

 

V reakci na anonymní dopis ( který jistě brzo 

najde svého tvůrce ) a na vystoupení Vaší 

ženy, jsem se rozhodl dále nenechat špinit své 

jméno. Jsem na tom naprosto stejně jako Vy. 

Ani mě nebyla dána šance naplnit své 

představy o práci pro naši obec, ač jsem 

přesvědčen, že mohu z hlediska své 10-ti lete 

soukromé praxe využít svých zkušeností 

a kontaktů. 

Vzhledem k tomu, že nechci svým rodinným 

klanem ovládat dění v obci, kde politickým 

stranám musí ustoupit volba občanů, a z dů-

vodu zachování si cti své a své rodiny, 

odstupuji z funkce zastupitele obce a omlou-

vám se zároveň tímto všem svým voličům. 

Děkuji za pochopení – občan obce 

Luděk Michejda 

 

P O D Ě K O V Á N Í 

 

Ve dnech 3. – 8. 1. 2003 proběhla na území celé 

České republiky tradiční Tříkrálová sbírka České 

katolické charity. V rámci této akce chodily v obci 

Chotěbuz tři skupiny koledníků a společně vybraly 

úctyhodných 23.436,80 Kč. 

Chceme touto cestou upřímně poděkovat všem, kteří 

jakoukoli finanční částkou přispěli na účel této charitní 

sbírky a prokázali tak svou ochotu pomoci lidem 

v nouzi. Výsledek této akce je důkazem toho, že drtivé 

většině občanů naší obce není lhostejný osud druhého 

člověka, který se ocitl v těžké životní situaci z jaké-

koliv příčiny. Jménem svým i jménem těch, kterým je 

výtěžek sbírky určen děkujeme ještě jednou všem 

dárcům za projev jejich dobré vůle. 

S přáním všeho dobrého do roku 2003 

Za koledníky Tříkrálové sbírky 

Ing. Brigita Podžorná 

 



Chotěbuzské zrcadlo  Ročník 6, číslo 1 

 

16

CO ZMŮŽOU 

KOPYTA 

 

Žádám opět majitelé 

koní, aby používali své 

pozemky, cesty nebo pro-

najaté pozemky pro své 

provozování a činnost. 

Nepotřebuji, aby z mých 

pozemků byla závodní 

dráha, nebo hluboká orba 

od kopyt koní. O totéž 

žádám Obecní úřad, aby 

upozornil majitele a cho-

vatele koní u Školního 

statku. 

 

Josef Michel 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

C E N Z U R A ? 

V minulém čísle časopisu jsem chtěla poděkovat všem svým 

voličům, kterým vděčím za důvěru. Rada obce však označila můj 

článek za nelegální. Jelikož nebyl udán termín odevzdání příspěvků, 

musela jsem narychlo v pátek v noci článek napsat a odeslat 

elektronickou poštou. 

Někteří radní měli pocit, že mohou občana omezit, a proto takto 

učinili. Neuvědomili si, že dnes žijeme v demokracii a ve svobodné 

zemi. Svým omezením porušili „Listinu základních práv a svobod“, 

která byla vyhlášena 16.prosince 1992 jako součást ústavního 

pořádku, kde se jasně hovoří: „ ... každý občan má právo se vy-

jadřovat slovem i písmem, tiskem, obrazem nebo jiným způsobem. 

Cenzura v naší zemi je nepřípustná!“ 

Je naše obec výjimkou? Není, jen bylo nutno na svá práva 

upozornit (zatím smírně). Pevně věří, že se již nikdy nestane, aby 

někdo jiný byl vystaven takovému omezení. Snad to byla jen nezna-

lost zákona.  

Své stanovisko jsem na zastupitelstvu sdělila a žádala jsem, aby 

časopis vydávala nezávislá redakční rada složená nejméně ze tří členů 

Leona Konieczná 

ČÁST NEUVEDENÉHO 

ČLÁNKU 

Vážení,  

Děkuji Vám všem za projevenou 

důvěru ve volbách, tím jsem získala 

jistotu, že má práce nebyla marná a vět-

šinu z vás uspokojovala. Volby starosty 

však dopadly, ne podle výsledků voleb 

ale podle dravosti politických stran a cha-

rakteru některých zastupitelů. 

Nebylo mi dáno být političkou, ale 

vždy jsem se snažila být člověkem praxe. 

Svou funkci jsem se snažila dělat dobře, 

pro blaho naší obce. Samozřejmě začátek 

byl nesmírně těžký, protože jsem začí-

nala budovat něco, co zde 23 let nebylo. 

Po celou dobu svého působení jsem se 

pokoušela, abych se všemi vycházela ve 

shodě. Ovšem také se to nedařilo, 

protože pokud chcete dosáhnout cíle mu-

síte být mnohdy velmi tvrdí a nekom-

promisní. Nikdy jsem však o problémech 

nepsala v časopisu, protože kdo chtěl 

znát dění na obci stačilo se zúčastnit 

zastupitelstva a pak by pochopil jak těžké  

jsem to měla v posledním roce ……… 

Pokud vás bude zajímat celý článek je 

k nahlédnutí na obci! 

Leona Konieczná 

JAK KOMPROMITOVAT ČLOVĚKA 

Nikdy by mě nenapadlo, že mí odpůrci budou vyvíjet tak 

velké úsilí, aby ublížili celé naší rodině, našim přátelům 

a známým. Autor anonymu (rozeslán do všech domácností) 

neměl strach o svou rodinu, ale hlavně se styděl podepsat 

pod takovou slátaninu. Chtěla jsem celý případ předat po-

licii i s dalším hanlivým dopisem, ale nemám zájem se špi-

nit takovým bahnem. Těmto lidem přeji, aby se jim nic 

podobného nestalo. Mohla bych na každý článek reagovat, 

ale nebyla bych pak stejná jako jejich autoři?  

Lidem, kteří vás znají to vysvětlovat nemusíte, a těm co 

uvěří předváděným nesmyslům, to stejně nevysvětlíte. 

Po zastupitelstvu 17.12.2002 jsme všichni, kteří jsme tam 

byli osočováni, chtěli odstoupit. Část zastupitelů tak učinila 

a měli oprávněný důvod. Mohu s upřímností říci, také jsem 

byla přesvědčena o svém odchodu, ale přišly vánoční 

svátky. …  

Nemohla jsem odstoupit, protože mi tolik občanů věřilo. 

256 hlasů je pro mě závazkem.  

Pokud se v budoucnu rozhodnu odstoupit, budu mít 

k tomu vážný důvod, ale rozhodně to nebudou pomluvy a 

podrazy. 

K článku „ Jak to vidíme teď bez mandátu - docela 

optimisticky “ – autoři zapomněli říci, co pro obec udělali 

sami. 

Kritizovat umí každý, ale pokud se jedná o tento článek 

ráda na něj odpovím na nějaké veřejné schůzi, kde budu 

moci předložit materiály, které představují realitu.  

Leona Konieczná 
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CO MŮŽE PŘINÉST ZIMNÍ ZAHRADA? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nepříjemné 

překvapení, 

Koncem ledna 

jsme zjistily, že na 

zahradě se vytvo-

řila jáma, 2 m hlu-

boká x 2 m x 1,5 

m. Přes zahradu 

vede obecní kana-

lizace a na potrubí 

se vytvořila malá 

prasklina. Voda 

touto dírkou od-

nesla hlínu a vzni-

kla jáma. 

  

Děkujeme 

obecnímu úřadu za 

rychlou pomoc 

s odstraněním této 

závady. 

A. a M. 

Cieslarové 
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CO SE LIDEM NA PRÁCI OBECNÍHO 

ZASTUPITELSTVA NELIBÍ !! 

 

Prosincové plénum obecního zastupitelstva 

mělo na programu přes 20 bodů a vzhledem 

k projednávání dvou rezolucí občanů, byla 

účast veřejnosti velká. 

Jedna rezoluce občanů požadovala odvolání 

starosty a místostarosty s požadavkem, aby 

starostou obce byla paní Konieczná, kterou 

utavující zasedání zastupitelstva po volbách 

starostkou nezvolila. 

Druhá rezoluce občanů požadovala odmítnutí 

požadavků na odvolání starosty a místostarosty, 

kteří byli do funkcí zvoleni demokraticky 

a podle výsledků voleb. Tuto rezoluci podep-

salo přes 200 občanů, tudíž mnohem víc, než na 

první rezoluci. 

Při projednávání většinové rezoluce, aby 

vedení obce se neměnilo, docházelo k nepěk-

ným scénám, hysterickým výstupům, slovním 

napadáním některých zastupitelů a občanů. 

Někteří občané se dožadovali slova i ně-

kolikrát, také například paní Mrozková 

z Podobory a mladý pan Kisiel. Jiní hlásící se 

o slovo občané byli zakřikováni.  

Občané odsuzovali velmi nelibě mladého 

pana Kisiela, který si nedemokraticky bral sám 

slovo, pobíhal po sále, pokřikoval a urážel pana 

starostu Ing. Pinkase. Zřejmě si myslel, že doba 

sametové revoluce ještě neminula a že také 

vysokoškolský student si může dělat vše. 

Občané nelibě nesli i hysterické vystupování 

a pobíhaní po sále paní Konieczné a jejího 

manžela, i když někteří měli pro jejich jednání 

pochopení, protože šlo o velké peníze, vždyť 

plat bývalé starostky byl kolem 28.000 měsíčně 

a k tomu snad i velké odměny. Ona však nepo-

chopila, že většina demokraticky zvoleného 

zastupitelstva ji za starostku nechce a zvolení 

Ing. Pinkase starostou bylo v obci přijato 

s uspokojením drtivou většinou občanů, kteří si 

přáli změnu ve vedení obce. 

Nelibě odsuzovali občané i vystoupení pana 

Bojka, který napadal pana Mudr. Dziadka, vy-

stupoval vrchnostensky z titulu příslušníka po-

licie, podle jehož názoru výroky pana Mudr. 

Dziadka jsou v rozporu s trestním zákonem. 

Tím se snažil zastrašovat kritiky paní 

Konieczné a dosáhnout její znovuzvolení sta-

rostkou. Odsuzujeme policejní manýry pana 

Bojka a vyzýváme jej, aby z funkce obecního 

zastupitelstva odstoupil, protože jeho jednání je 

nedemokratické. Není také morální, aby syn 

s matkou byli členy jednoho obecního 

zastupitelství. 

Lidem se líbilo, že pan Luděk Michejda na 

svou funkci v obecním zastupitelství 

rezignoval, protože uznal, že není morální, aby 

manžel a manželka byli členy obecního 

zastupitelství, protože to není rodinný spolek, 

ale demokratická instituce vlády lidu v obci. 

To však nepochopila rodina Konieczných, 

která chce v obci vládnout, kde jsou členy 

obecního zastupitelstva otec, dcera i její man-

žel. 

Voliči v listopadových volbách nechtěli, aby 

obecní zastupitelstvo bylo složeno z rodinných 

klánu, ale ze zastupitelů, kteří budou hájit jejich 

oprávněné zájmy. Proto demokraticky zvolili 

takové zastupitelstvo, jaké vzešlo z listopa-

dových voleb. 

Demokraticky zvolené obecní zastupitelstvo, 

které vzešlo z listopadových voleb však 

doznalo do půl roku od voleb různými tlaky 

a politikařením značných změn. Skoro polovina 

zastupitelů, zvolených v listopadových volbách, 

již v obecním zastupitelství není, z obecního 

zastupitelství znechuceně odešla na jejich místa 

byli dosazení noví zastupitelé, které tam občané 

nechtěli, protože ve volbách zvoleni nebyli. 

A tak je nyní obměněné obecní zastupitelstvo 

složené z jedné třetiny z rodinných příslušníků, 

otce, dcery, manžela, matky, syna, kteří v obec-

ním zastupitelstvu vytvářejí rodinný podnik 

a chtějí v obci vládnout. Ti by měli urychleně 

abdikovat, než je občané sami vyženou a budou 

žádat o jejich odvolání, protože takové obecní 

zastupitelství z voleb nevzešlo. V příštích obec-

ních volbách voliči takovým politickým 

stranám a hnutím, které v obecním zastupi-

telství vytvářejí různými politickými čachry 

rodinné klany hlasy nedají. 

 

Josef Kaleta, Viera Karabová 
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REKLAMA A INZERCE 

 

Nově otevřená ambulance Vás zve 

 GYNEKOLOGICKÁ 

 AMBULANCE 

mobil: 608 558 111 Po 7:00-15:30 MUDr.Wybitul Pavel 

tel.: 558 740 210 Út 14:00-19:00 MUDr. Lipka Roman 

  St 14:00-19:00 MUDr. Fiala Petr 

Střelniční 267/16 Čt 7:00-15:30 MUDr. Wybitul Pavel 

Český Těšín Pá 7:00-15:30 MUDr. Lipka Roman 

 

ZDE JE PROSTOR PRO VAŠI 

REKLAMU A INZERCI 

☺ 


